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Tilldelning av medel för projekt till Stocksundsbornas 
bästa 

Ärendet 
Danderyds kommun förfogar över 72 000 kr som härstammar från 
Stocksunds samfällighetsförening och som via Länsstyrelsen deponerats hos 
kommunen. Föreningens villkor för pengarna är de ska ”användas till 
Stocksundsbornas bästa”.  
Stocksunds hembygdsförening, Sällskapet Amorina, presenterar en 
projektidé för användningen av pengarna som syftar till att producera en 
skrift utifrån en rad namnkunniga arkitekter som var verksamma i 
Stocksund runt förra sekelskiftet (1900). Amorina vill med utgångspunkt i 
dessa arkitekters biografier beskriva och visa de villor som de ritade och 
uppförde i Stocksund.  
Projektidén har sin grund i den skrivelse med synpunkter på Danderyds 
kommuns förslag till kulturmiljöprogram som Amorina lämnade till Miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden i oktober 2023. Amorina framförde då åsikten 
att urvalet arkitekter i förslaget var alltför snävt och att flera av Stocksunds 
mest namnkunniga arkitekter saknades. 

Bildningsförvaltningens förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden beviljar Sällskapet Amorina 72 000 kronor att 
”användas till Stocksundsbornas bästa” till att producera en skrift om 
arkitekter och villor i Stocksund.  

Bakgrund 
Bakgrunden till ärendet är en detaljplaneändring i samband med 
exploateringen av den s.k. Järnvägsdalen i Stocksund (detaljplan D 137 
Sikreno 2000-05-25) som kommunen gjorde för att lösa in mark som ägdes 
av ett antal fastighetsägare. Marken var avsatt för gemensamma ändamål 
såsom vägar, gångbanor och öppna ytor. Grunden för dessa avstyckningar 
kan spåras till laga skiftet av Stockby gård 1887-03-09.  
I samband med detaljplaneändringen bildades Stocksunds 
samfällighetsförening 2004 för att tillvarata fastighetsägarnas intressen och 
dela ut intäkten från kommunen till sina medlemmar. Dock lyckades man 
inte spåra samtliga betalningsmottagare så de pengar man inte kunde dela ut 
deponerade samfällighetsföreningen hos Länsstyrelsen. Efter tio år hade 
ingen gjort anspråk på pengarna och efter ansökan erhöll kommunen 
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pengarna hösten 2019. Användningen av pengarna skulle ”användas till 
Stocksundsbornas bästa”, ett villkor som samfällighetsföreningen satte.     

Bildningsförvaltningens utredning 
Bildningsförvaltningen har kontaktat hembygdsföreningen, Sällskapet 
Amorina, om förslag på hur pengarna kan komma till nytta. Föreningen har 
tagit fram en idé om att producera en skrift utifrån en rad namnkunniga 
arkitekter som var verksamma i Stocksund runt förra sekelskiftet (1900). 
Utifrån dessa arkitekters biografier vill Amorina beskriva och visa de villor 
som de ritade och uppförde i Stocksund. Styrelsen ställde sig bakom denna 
plan. Föreningen menar att detta projekt mycket väl ska kunna motsvara 
syftet med järnvägsdalspengarna att vara "till Stocksundsbornas bästa". 
Projektidén har sin grund i den skrivelse med synpunkter på Danderyds 
kommuns förslag till kulturmiljöprogram som Amorina lämnade till Miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden i oktober 2023. Amorina framförde då åsikten 
att urvalet arkitekter i förslaget var alltför snävt och att flera av kommunens 
mest namnkunniga arkitekter saknades. 
Bildningsförvaltningen bedömer att Stocksunds hembygdsförening, 
Sällskapet Amorina, med sin speciella kunskap om Stocksund och stora 
möjlighet att nå ut till stocksundsborna, är väl lämpade att förvalta pengarna 
att ”användas till Stocksundsbornas bästa”.  
Bildningsförvaltningen bedömer att det finns ett stort intresse för arkitekter 
och villor generellt i kommun och många fastighetsägare är angelägna om 
att inte bara vårda sina fastigheter utan också att också tillägna sig kunskap 
om fastigheternas historia. Det finns bland annat ett flertal böcker på detta 
tema om Djursholms villor. En skrift om villor och arkitekter i Stocksund 
kan ge viktig information inte bara för dagens stocksundsbor utan också för 
framtida generationer och för det fortsatta arbetet med att hålla kulturarvet i 
kommunen levande.  

Konsekvenser för barn och unga 
Ärendet får inga konsekvenser för barn- och unga.  

Ekonomiska konsekvenser 
De 72 000 kronorna har tillfallit kommunen genom en överföring från 
Stocksunds samfällighet, via Länsstyrelsen. Ärendet får inga ekonomiska 
konsekvenser för kommunen utan blir ett positivt tillskott som kommer 
kommuninvånarna till godo.  
 
 
Johannes Pålsson Henrik Thureson  
Bildningsdirektör Kultur- och fritidschef 
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